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Protokół Nr IV/10 
z IV sesji Rady Miejskiej 

w dniu 30 grudnia 2010 r. 
 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1000 w sali 
konferencyjnej Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady 
czwartej sesji Rady Miejskiej VI kadencji.  
       Po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił, iż zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1) zmian w budżecie gminy na rok 2010; 
    2) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego  
        2010; 
    3) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
    4) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
         i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011; 
    5) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego nr 3 położonego w budynku nr 18 przy  
        ul. Wojska Polskiego w Bystrzycy Kłodzkiej w trybie bezprzetargowym; 
    6) najmu lokalu użytkowego nr 1 położonego w budynku nr 4 przy ul. Rycerskiej  
        w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    7) o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami  
        stanowiącymi własność gminy Bystrzyca Kłodzka; 
    8) dopłaty do ceny wody oraz odbieranych ścieków; 
    9) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej; 
   10) o zmianie uchwały w sprawie regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy  
         Kłodzkiej; 
   11) zarządzenia wyborów organów sołectw i osiedli; 
5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad.    
    
      Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce 

liczone będą przez wiceprzewodniczącego rady – Pana Artura Pokorę. 

  
    Przewodniczący zapytał, czy radni lub burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego. 
Burmistrz zgłosiła wniosek o dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie lokalu użytkowego nr  6 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej  przy ul. 
Kościelnej 13. 
    Przewodniczący poinformował, że wpłynęły do niego dwa wnioski radnych, zgłosił więc 

propozycję podjęcia dwu uchwał w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej. 

     W związku z tym, ze nie było innych propozycji przystąpiono do głosowania:  

1/ za przyjęciem wniosku burmistrza o dodanie do porządku obrad projektu uchwały „w 
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sprawie zbycia lokalu użytkowego” w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za oddano 15 

głosów i tym samym rada jednogłośnie dodała do porządku dziennego rozpatrzenie tego 

projektu uchwały. 

2/ za przyjęciem wniosku przewodniczącego o dodanie do porządku obrad projektów 
dwóch uchwał „w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej” w 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za oddano 14 głosów, zaś wstrzymał się od głosu 1 
radny i tym samym rada dodała do porządku dziennego rozpatrzenie tych projektów 
uchwał. 
   Przewodniczący poinformował, że wprowadzone do porządku dziennego projekty 
uchwał będą rozpatrywane w punkcie „Podjęcie uchwał” pod pozycjami 12 - 14. 
 

Ad. 2. Powołanie sekretarza sesji 
    Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą do tej pory procedurą powoływani 
są zamiast komisji uchwał i wniosków – sekretarze sesji. Obowiązki sekretarza są 
pełnione przez radnych według kolejności alfabetycznej, jednak zaproponował, aby na tej 
sesji godność sekretarza przypadła wiceprzewodniczącemu rady Janowi Szkwarkowi. 
    Następnie poddał pod głosowanie swoją propozycję.  
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych, za oddano 14 głosów, zaś wstrzymał się od głosu 1 radny i tym samym 
rada wybrała na sekretarza sesji radnego Jana Szkwarka. 
    Przewodniczący poinformował również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane 
powinny być na piśmie.  
  

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich sesji rady 
      Przewodniczący poinformował, że protokoły z pierwszej, drugiej i trzeciej sesji z dnia 1, 
6 i 9 grudnia były i są nadal do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
    W związku z tym, że nie było uwag poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
protokołów z ostatnich trzech sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za oddano 15 głosów i tym samym rada 
jednogłośnie przyjęła protokoły z ostatnich sesji Rady Miejskiej. 
 
 

Ad 4. Podjęcie uchwał 
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i poprosił p. burmistrz 
o informację dotyczącą pierwszego projektu uchwały. 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2010 informując, że: 
Zgłasza autopoprawkę polegającą na przeznaczeniu kwoty 3.000 zł dla KS POLONIA na 
zakup sprzętu sportowego, gdyż 1.000 zł darowizny z Banku Spółdzielczego w Strzelinie i 
2.000 zł od firmy p. Tadeusza Bara na zakup fortepianu dla Szkoły Muzycznej nie 
uzyskało akceptacji w Ministerstwie Kultury. 
Wprowadzone zmiany po stronie dochodów budżetowych są wynikiem: 
1. Zwiększenia planu w wysokości 135.562,56 zł. zgodnie z podpisanym aneksem nr  
    UDA-POKL.07.01.01-02-001/09-03 z dnia 30.09.2010 r. do umowy nr UDA- 
    POKL.07.01.01-02-001/09-00 z dnia 23.06.2009 r. z Województwem Dolnośląskim na  
    realizację Projektu systemowego ,,Aktywizacja społeczna i zawodowa’’.  
2. Zwiększenia planu w wysokości 52.051,00 zł. ze środków rezerwy części oświatowej  
    subwencji ogólnej, w tym: 
    1/ zwiększenie w kwocie 15.696,00 zł. – pismo Ministra Finansów  
        ST5/4822/52g/BKU/10 z dnia 10.11.2010 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie  
        kosztów związanych z wypłatą odpraw dla nauczycieli zwalnianych a także dla  
        nauczycieli przechodzących na emeryturę, 
    2/ zwiększenie w kwocie 11.355,00 zł. – pismo Ministra Finansów  
        ST5/4822/71g/BKU/10 z dnia 26.11.2010 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie  
        wydatków związanych  z przeprowadzeniem remontów bieżących w obiektach  
         oświatowych. 
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    3/ zwiększenie w kwocie 25.000,00 zł. – pismo Ministra Finansów  
        ST5/4822/50g/BKU/10 z dnia 02.11.2010 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie  
        wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne nowo wybudowanych obiektów  
        szkół i placówek oświatowych oraz nowych pomieszczeń do nauki, 
3. Zwiększenia planu w wysokości 132.389,76 tytułem uzyskanego przez Centrum  
     Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej dofinansowania do realizowanego projektu  
     nr POKL 01.03.01-00-161/09 pod nazwą ,,Romowie w integracji społecznej i  
     zawodowej”. 
4. Zwiększenia planu w wysokości 1.000 zł tytułem uzyskanego przez Przedszkole Nr 2  
    w Bystrzycy Kłodzkiej dofinansowania ze środków prewencyjnych PZU Życie SA  
    z przeznaczeniem na utworzenie kącików p. poż. 
5. Zwiększenia planu w wysokości 1.000 zł tytułem uzyskanego przez Przedszkole Nr 2  
    w Bystrzycy Kłodzkiej dofinansowania ze środków prewencyjnych PZU SA  
    z przeznaczeniem na zakup wykładzin antypoślizgowych. 
6. Zwiększenia planu  w wysokości 37.176,33 zł tytułem refundacji wniosku RDPS 
09.01.00- 
    02-215/09 - Rewitalizacja ul. Kościelnej, Placu Wolności i ul. Rycerskiej w Bystrzycy  
    Kłodzkiej - budowa, remont, modernizacja drobnej infrastruktury przestrzeni publicznej  
    niezbędnej do prawidłowego funkcjonowania obszarów wsparcia. 
7. Zmniejszenia planu dotacji w wysokości 23.640 zł przeznaczonej na realizację  
    wieloletniego programu pn. ,,Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008- 
    2011” dla zadania ,,Przebudowa drogi gminnej (jezdni i chodników) oraz budowa  
    oświetlenia drogowego ul. Orężna w Bystrzycy Kłodzkiej zgodnie z otrzymanym  
    zawiadomieniem Wojewody Dolnośląskiego FB. IV.3014/105-2/10 z dnia 30.11.2010r.  
    Wartość zadania po zmianie planu wynosi 335.000 zł. 
8. Urealnienia planu realizowanych dochodów budżetowych. 
 
Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 
1. Zwiększenia i zmniejszenia  planu dochodów. 
2. Zwiększenie planu w wysokości 13 167,00 zł. tytułem pokrycia strat z lat ubiegłych  
    Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kł. 
3. Zwiększenia planu w wysokości 52 387,00 zł. tytułem zwiększenia dotacji      
    podmiotowej  dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kł. 
4. Zwiększenia planu w wysokości 9 400,00 zł. tytułem zwiększenia dotacji   
    przedmiotowej  dla  Zarządu Budynków Komunalnych w Bystrzycy Kł. 
5. Zwiększenia planu w wysokości 24 000,00 zł. tytułem zwiększenia dotacji celowej na  
    dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji  dla  Zarządu Budynków Komunalnych  
    w Bystrzycy Kł z przeznaczeniem na zmianę sposobu ogrzewania ul. Okrzei 1,  
    Wojska Polskiego 16 w Bystrzycy Kł. 
6. Zmian zgłaszanych przez wydziały UMiG w Bystrzycy Kł. celem urealnienia planu   
    wydatków. 
7. Zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu   
    wydatków. 
 
Wprowadzone zmiany w załączniku nr 3 – Przychody i rozchody budżetu wynikają ze 
zwiększenia planu przychodów budżetowych w roku 2010 o kwotę 22.256,00 zł. z tytułu 
spłat udzielonych pożyczek dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej, 
w tym: 
1. Zwiększenia planu  przychodów o kwotę  22.256 zł., w tym na: 
    1/ zwiększenie planu w wysokości  81.208,00 zł. tytułem spłaty pożyczki udzielonej    
        w 2009 roku na realizację projektu: Wspólną drogą z sąsiadami, 
    2/ zmniejszenie planu w wysokości 49.000,00 zł. tytułem  spłaty udzielonej pożyczki        
        w roku 2009 na realizację projektu : Promyk radości polsko-czeskiego pogranicza, 
    3/ zmniejszenie planu w wysokości 9.952 zł tytułem spłaty udzielonej pożyczki w roku   
        2008 na realizację projektu: Muzyczne spotkanie sąsiadów, 
2. Zmniejszenie planu rozchodów o kwotę 286.562,00 zł., w tym: 

1/ zmniejszenia planu w wysokości 100.000,00 zł. Tytułem pożyczki dla Towarzystwa   
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    Miłośników Gorzanowa na realizację projektu kompleksu sportowego: boisko, 
2/ zmniejszenie o kwotę 191.562,00 zł dotyczącą pożyczki dla Miejsko-Gminnego  
    Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej na remonty w Wiejskich Ośrodkach      
    Kultury w Wilkanowie, Idzikowie i Starej Bystrzycy, 
3/ zwiększenia planu w wysokości 5.000 zł. tytułem udzielania pożyczki   
    długoterminowej dla Ludowego Zespołu Sportowego ZAMEK w Gorzanowie na  
    realizację projektu w ramach Mikroprojektów Programu Operacyjnego Współpracy        
    Transgranicznej Republika Czeska- Rzeczpospolita Polska 2007- 2013 nr   
    PL.3.22/3.3.02/10.01853,,Cztery Pory Roku: Gorzanów- Velka Jesenice. Wartość  
    projektu wynosi 11.753 EUR (kurs 4,25) czyli 50.000 zł. 
 

Wprowadzone zmiany w załącznikach: 
nr  4 - Wykaz zadań inwestycyjnych, 
nr 5 - Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z Funduszy   
         Strukturalnych i Funduszu Spójności w latach 2009-2012, 
nr 6 - Zestawienie planowanych dotacji, 
   są wynikiem zmian wprowadzanych po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 
 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010 – jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – stwierdza, że uchwała jest brzemienna w skutkach i 
konsekwencjach realizacji budżetu gminy. Występują bardzo duże różnice wielomilionowe 
po stronie dochodów i wydatków i po stronie zadań inwestycyjnych. Sens zmiany budżetu 
jest niekorzystny dla gminy. Końcem roku zmniejsza się dochody o ponad 3 mln, a wydatki 
o 2.702 tys. zł. Nastąpiła zmiana wydatków inwestycyjnych o 2.700 tys. zł. Świadczy to o 
złym działaniu organu wykonawczego gminy szczególnie w zakresie inwestycji, mimo, że 
miały być one finansowane z kredytu. Trzeba przeprosić tych którym zarzucało się 
mówienie nieprawdy w zakresie realizacji budżetu. Jeżeli chodzi o finanse gminy, to 
większego jak on strażnika i cerbera nie ma w całej Unii Europejskiej.  
        Przewodniczący zwraca się do radnego, aby unikał dygresji, zbędnych komentarzy i 
polemik i tym samym przestrzegał zapisu § 43a statutu gminy.  
Radny Kamiński kończąc wystąpienie stwierdza, że jest taka manipulacja budżetem, że 
niby wszystko się zgadza, natomiast realizacja budżetu za rok 2010 w jego ocenie jest 
tragiczna.  
4/ Dariusz Krzemiński – radny - stwierdza, że wykonaniem budżetu radni się zajmą przy 
absolutorium więc dzisiaj to nie jest tematem sesji. 
5/ Renata Surma - burmistrz – jest jej przykro, że wczoraj na posiedzeniu komisji 
budżetowej trzy godziny dyskutowaliśmy na temat zmian w budżecie i dziwi się, że 
niektóre rzeczy nie docierają do radnego Kamińskiego. Było jasno wyjaśnione jak 
przedstawiają się teraz środki niewygasające, a dzisiaj p. Kamiński pyta dlaczego są 
niektóre zadania niezrealizowane. 
6/ Mieczysław Kamiński – radny – nie życzy sobie aby p. burmistrz w ten sposób 
komentowała jego wystąpienie. 
 
    Przewodniczący przypomina, że przepisy stanowią, że radny chcąc zabrać głos podnosi 
rękę i wówczas się wypowiada, kiedy zostanie mu ten głos udzielony. Szanujmy się 
nawzajem. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 za, przy 1 przeciwnym i         
1  wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr IV/45/10 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010  

- stanowiącą załącznik nr 2 
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2. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą drugiego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2010 informując, że: 
     Biorąc pod uwagę terminy realizacji opracowania dokumentacji zadań, realizację 
zadań,  możliwe terminy odbiorów zadań przez wyspecjalizowane komisje, usunięcie 
stwierdzonych usterek, oraz realizację niewykonanych umów wnioskuje się o utworzenie 
wydatków niewygasających z upływem 2010 roku, w kwocie: 7 200 000 złotych. 
Prosi jednocześnie o naniesienie w dz. 900 rozdz. 80110 (gimnazja) autopoprawki aby 
znalazła się tam kwota 2.209.931 zł. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – nie są wykonane najważniejsze zadania inwestycyjne 
zaplanowane na rok 2010 na kwotę 7.200.00 zł i to mocno podkreśla. Takiej kwoty 
środków niewygasających od 1990 r. jeszcze w Bystrzycy nie było. To świadczy o 
wykonaniu budżetu przez organ wykonawczy gminy. Ta uchwała jest źle przygotowana, 
bo nie ma w niej wyodrębnionych wydatków majątkowych o czym mówi ustawa o 
finansach publicznych. W imieniu mieszkańców zgłasza zaniepokojenie, że inwestycje na 
kwotę ponad 7 mln zł nie są wykonane. 
5/ Jan Szkwarek – radny – chyba wszyscy radni wiedzą czemu nie są wykonane 
inwestycje. Uważa że Wydział Inwestycji jest jednym z najlepszych wydziałów. Zaś 
najsłabszym wydziałem jest wydział zajmujący się Ochotniczymi Strażami Pożarnymi i 
kierownikowi jak i wicekierownikowi nie chce się za bardzo pracować. W 2009 roku były 
pieniądze na remont remizy OSP w Pławnicy, na rok 2010 było również 74.000 zł i nic nie 
zrobiono. Ruszyło dopiero, kiedy poszedł pod koniec roku na skargę do p. wiceburmistrz. 
Uważa, że w tym wydziale powinny nastąpić zmiany. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 przeciwnym 
podjęła:   

Uchwałę  Nr IV/46/10 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz  

z upływem roku budżetowego 2010 
- stanowiącą załącznik nr 3 

 
3. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą trzeciego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka informując, że: 
       Zmiana uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej                                 
i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu nastąpiła                            
w związku  z dostosowaniem  do obowiązujących zapisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
roku  o finansach publicznych ( Dz. U. Nr 157, poz.1240). Prosi, aby w § 11 punkt 5 stał 
się 6 i na odwrót. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
  
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 15 głosami za, 
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podjęła:    
Uchwałę Nr IV/47/10 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  
Gminy Bystrzyca Kłodzka 

- stanowiącą załącznik nr 4 
 
 
4. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą czwartego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2011 informując, że: 
     Zgodnie z wnioskiem Komisji Edukacji, Kultury i Sportu proponuje zwiększyć w 
preliminarzu wydatków kwotę o 17.000 zł na ujawnienie i pomoc osobom o najwyższym 
ryzyku uzależnienia. 
Pozyskujemy środki z wydawanych zezwoleń na sprzedaż wyrobów alkoholowych, są 
zadania gminy w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 
narkomanii, więc wnioskuje o przyjęcie tego programu.  
2/ Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Irena Stawiarska – radna – w imieniu Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi 
dziękuje radnym, za poparcie programu.   
4/ Mieczysław Kamiński – radny – uważa, że zbyt dużo środków przeznacza się na 
wydatki drugo i trzeciorzędowe, a za mało na pierwszorzędowe, ma tu na myśli prawdziwą 
profilaktykę, pracę z młodzieżą itp. 
5/ Renata Surma - burmistrz – to samo pytanie zadał p. Kamiński na posiedzeniu komisji i 
dostał odpowiedź, a teraz pyta o to samo. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:   

Uchwałę Nr IV/48/10 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011 
- stanowiącą załącznik nr 5 

 
 
5. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą piątego projektu uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na najem lokalu użytkowego nr 3 położonego w budynku nr 18 przy ul. Wojska Polskiego 
w Bystrzycy Kłodzkiej w trybie bezprzetargowym, informując, że: 
     Podjęcie niniejszej uchwały uzasadnione jest słusznym interesem społecznym 
wynikającym z potrzeby kontynuowania dotychczasowo prowadzonej przez Panią 
Małgorzatę Matusz działalności w zakresie usług notarialnych. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – notariusz jest potrzebny i niezbędny w związku z tym 
jest za przydzielaniem w takich przypadkach lokali bez przetargu. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 14 głosami podjęła:   
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Uchwałę Nr IV/49/10 

w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego nr 3 położonego w 
budynku nr 18 przy ul. Wojska Polskiego w Bystrzycy Kłodzkiej w trybie 

bezprzetargowym 
- stanowiącą załącznik nr 6 

 
  
6. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą szóstego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie najmu lokalu 
użytkowego nr 1 położonego w budynku nr 4 przy ul. Rycerskiej w Bystrzycy Kłodzkiej 
informując, że: 
       Podjęcie niniejszej uchwały uzasadnione jest umożliwieniem kontynuowania 
dotychczas prowadzonej przez najemcę – Stowarzyszenie Przyjaciół Bystrzycy Kłodzkiej - 
działalności statutowej, polegającej na: 
a)  integrowaniu miłośników i pasjonatów zabytków Bystrzycy Kłodzkiej wspomagających  
     przedsięwzięcia na rzecz ich ochrony i renowacji, 
b) tworzeniu lobby w środowiskach naukowych, kultury, gospodarki i biznesu, 
c) prowadzeniu działalności informacyjnej, promocyjnej i edukacyjnej na rzecz ochrony  
      dóbr kultury gminy Bystrzyca Kłodzka, 
d) kreowaniu wizerunku dorobku kulturowego gminy Bystrzyca Kłodzka w środkach   
      masowego przekazu, 
e) prowadzeniu kampanii informacyjnej o stanie zagrożeń zabytków kultury materialnej    
      ziemi bystrzyckiej, 
f) współdziałaniu z ośrodkami naukowymi, zajmującymi się badaniami z zakresu historii,  
     archeologii, historii sztuki, architektury oraz innymi w celu kształcenia  
     uwzględniającego potrzeby regionu, 
g) organizowaniu przedsięwzięć o charakterze kulturalnym, edukacyjnym, sportowym,  
     ekologicznym i promocyjnym, 
h) renowacji zabytków gminy Bystrzyca Kłodzka. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – będzie popierał wszystkie stowarzyszenia, aby 
dysponowały lokalami choć to stowarzyszenie prowadzi skromną działalność. 
    Przewodniczący potwierdza  słowa radnego, że działalność tego stowarzyszenia 
ostatnio „leży”, ale jak będzie lokal to może się uaktywni. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 14 głosami za 
podjęła:    

Uchwałę Nr IV/50/10  
w sprawie najmu lokalu użytkowego nr 1 położonego w budynku nr 4 przy ul. 

Rycerskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  
- stanowiącą załącznik nr 7 

 
7. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą siódmego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy Bystrzyca 
Kłodzka; informując, że:  
     Ze względu na dużą ilość składanych wniosków, duże zainteresowanie kupnem lokali 
mieszkalnych przez najemców przy zastosowaniu bonifikat z roku 2010 koniecznym 
wydaje się podjęcie uchwały w której przedłuża się termin składania wniosków przy 
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zastosowaniu bonifikat obowiązujących w roku 2010 do dnia 30 czerwca 2011 r.  
Dodatkowo zgłasza autopoprawkę aby również w § 3 umieścić bonifikatę dla wszystkich 
kupujących mieszkania w wysokości 99 %, zgodnie z wnioskiem komisji budżetu i 
finansów. Ze względu na stan i kondycję substancji mieszkaniowej podjęcie uchwały jest 
zasadne.  
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – prosi p. burmistrz, aby odpowiednio nagłośnić tą 
możliwość wykupu mieszkania za 1%, bo od lipca bonifikata będzie znacząco mniejsza. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 15 głosami podjęła:   

Uchwałę Nr IV/51/10 
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą załącznik nr 8 

 
8. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą ósmego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny 
wody oraz odbieranych ścieków; informując, że: 
W przyszłym roku zgodnie z wnioskiem ZWiK-u cena wody będzie wyższa o 25 groszy, a 
ścieków o 1,22 zł za m3  
     Na podstawie art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 
858 ze zm.) do kompetencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej należy możliwość 
podjęcia uchwały o dopłacie dla jednej, wybranych lub wszystkich taryfowych grup 
odbiorców usług. 
     Mając na uwadze sytuację ekonomiczno-gospodarczą mieszkańców Gminy i aby 
zmniejszyć obciążenie budżetu gospodarstw domowych wzrostem cen wody i ścieków 
(wynikającym z przedłożonego wniosku taryfowego przez ZWiK Sp. z o.o.) dopłatę gmina 
przekazuje przedsiębiorstwu wodno-kanalizacyjnemu. 
        Wysokość dopłaty i ostateczna wysokość cen dla odbiorców przedstawiać się będzie 
następująco: 
 

Sprzedaż roczna  
 wody i ścieków  

w I grupie Odbiorców 
 tj. w gospodarstwach 

domowych 
na podstawie wniosku 

taryfowego 
 

m3 

Kwota 
dopłaty do 
całkowitej 
sprzedaży 

(brutto) 
 
 
 

zł  

Dopłata 
jednostkowa 

Cena ( brutto) dla 
Odbiorcy 

netto 
 
 
 
 

zł/m3 

brutto 
 
 
 
 

zł/m3 

bez 
dopłaty 

 
 
 

 zł/m3 

z 
dopłatą 

 
 
 

zł/m3 

Woda     - 481 355 48 135,50 0,09 0,10 3,73 3,63 

Ścieki     - 318 857 551 622,61 1,60 1,73 7,04 5,31 

Dopłata ogółem rocznie 
(brutto) 

 
599 758,11 

    

 
Dopłata do m3 wody i ścieków dla gospodarstw domowych wyniesie łącznie 1,83 zł. 
Wniosek taryfowy został złożony przez ZWiK w terminie tj. 21 października, ale w związku 
z niefortunnym końcem V kadencji i początkiem VI kadencji rady nie została ta taryfa 
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zatwierdzona przez radę. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – uważa, że rada poprzedniej kadencji winna się 
ustosunkować do proponowanych nowych taryf. Nowe taryfy są dużym obciążeniem dla 
mieszkańców. Przypomina apel radnego Krynickiego, który w poprzedniej kadencji 
zwracał uwagę na działalność ZWiK-u i wyposażenie go w majątek. Trzeba się 
zastanawiać jak szukać oszczędności, mając na uwadze planowane inwestycje 
wodociągowo – kanalizacyjne. 
4/ Jan Szkwarek – radny – wnioskuje o rozważenie możliwości w przyszłym roku 
dofinansowania do odwiertów studni głębinowych w tych miejscowościach, gdzie nie ma 
wodociągów. 
5/ Marta Konieczna – Morawa – Prezes Spółki z o.o. ZWiK – opłata stała jest bez 
względu na to czy ktoś pobiera wodę, czy nie. Opłata abonamentowa dotyczy jednego 
przyłącza i jednego licznika, a w budynkach wielomieszkaniowych w przypadku 
podpisanej umowy z poszczególnymi mieszkańcami opłata abonamentowa jest za tzw. 
odczyt i wynosi ona 4.32 zł brutto. Abonament za rozliczenie stosuje się, jeżeli w budynku 
nie ma wodomierza tylko przyjmuje się zużycie wg normy. Jeżeli chodzi o ścieki, to 
przyjmuje się ilość ścieków równą ilości pobranej wody i to jest tzw. abonament za 
gotowość. Jeże woda jest w mieście używana do podlewania ogrodu, szklarni itp. to 
przyjmuje się, że jest to woda bezpowrotnie zużyta i na takim punkcie poboru montuje się 
wodomierz i ta woda jest odejmowana od ilości odprowadzanych ścieków. Informacja o 
opłatach zostanie dostarczona wraz z pierwszym rachunkiem w nowym roku. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr IV/52/10 
w sprawie dopłaty do ceny wody oraz odbieranych ścieków 

- stanowiącą załącznik nr 9 
 

 
9. Przewodniczący poprosił p. Tadeusza Zielińskiego – Sekretarza Gminy o informację 
dotyczącą dziewiątego projektu uchwały.  
1/ Tadeusz Zieliński – sekretarz gminy - przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej, informując, że: 
  Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) ustalenie wynagrodzenia 
burmistrza należy do kompetencji Rady Miejskiej. Wysokość wynagrodzenia określają 
odrębne przepisy.  
Wolą organu stanowiącego pozostaje określenie tego wynagrodzenia.  
Uzasadnieniem ustalenia wynagrodzenia w proponowanej wysokości jest specyfika 
bystrzyckiej gminy, która obejmuje miasto oraz 40 miejscowości w 31 sołectwach. Na 
terenie Powiatu Kłodzkiego jest to jedna z największych gmin, której ukształtowanie terenu 
powoduje zwiększony zakres zadań wynikających z obowiązku zapewnienia właściwej 
organizacji dowozu dzieci do szkół, jak również wykonywania zadań własnych gminy w 
zakresie właściwego utrzymania dróg gminnych, wodociągów i zaopatrzenia w wodę, 
kanalizacji oraz prowadzenia gospodarki odpadami komunalnymi, jak również gospodarki 
nieruchomościami  i  planowania przestrzennego.  
Szczegółowy katalog zadań  własnych gminy określa art. 7 cytowanej na wstępie ustawy, 
co przy specyfice gminy powoduje zwiększenie zakresu zadań i obowiązków Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej.  
Ponadto w strukturze jednostek organizacyjnych gminy znajduje się ZOZ w Bystrzycy 
Kłodzkiej, który zwiększa również ten zakres zadań.  
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Podkreślenia wymaga również fakt, iż w poprzedniej kadencji nastąpił znaczny rozwój 
inwestycji gminnych, co było związane między innymi ze skutecznym pozyskiwaniem 
środków z funduszów unijnych.  
Ponadto w latach 2010 – 2014 planowane są do realizacji inwestycje  i zadania 
remontowe, których zakres rzeczowy i finansowy jest znaczny.  
Należy również zaznaczyć, że od 2006 r. zauważa się znaczny wzrost budżetu gminy  (ok. 
50 %). Uwzględniając powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 
    Wysokość pensji burmistrza brutto wyniesie 12.540 zł tj. podwyżka o 1.035 zł w 
porównaniu z dotychczasową.  
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – uważa, że powinno się powiedzieć ile konkretnie na 
rękę otrzyma po podwyżce p. burmistrz czyli netto, będzie to ponad 8.000 zł. Podwyżki na 
początku roku są źle przyjmowane przez mieszkańców i w uchwale winno być 
powiedziane jakie konkretne kwoty burmistrz otrzymuje. Nie powinno być w uchwale § 5, 
bo on wprowadza automatyzm podwyżki bez wiedzy i zgody rady. Składa wniosek 
formalny, aby w § 1 i 2 wpisać konkretne kwoty czyli odpowiednio 6.000 zł zasadniczego 
wynagrodzenia, 2.100 zł dodatku funkcyjnego i 3.240 zł dodatku specjalnego, oraz 
wykreślić § 5, gdyż rada się w tym momencie ubezwłasnowalnia.  
4/ Marek Ociepa - radca prawny – stwierdza, że takie uchwały są podejmowane również 
w innych gminach i nie są kwestionowane przez nadzór wojewody. 
 
     Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Kamińskiego.  
Za wnioskiem głosował 1 radny, przeciwnych było 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu – 
tym samym wniosek nie uzyskał akceptacji i został odrzucony. 
  
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 za, przy 2 wstrzymujących 
się podjęła:   

Uchwałę Nr IV/53/10 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiącą załącznik nr 10 
 
 
10. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą dziesiątego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
regulaminu cmentarza komunalnego w Bystrzycy Kłodzkiej, informując, że: 
     Zgodnie z treścią przepisu art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym, do kompetencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej należy m.in. 
ustalenie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej.  
     Przedmiotowa uchwała pozostaje w związku z planowaną zmianą zarządcy Cmentarza 
Komunalnego w Bystrzycy Kłodzkiej, co wiąże się również ze zmianą formy prowadzonej 
w tym zakresie przez Gminę Bystrzyca Kłodzka gospodarki komunalnej.  
Zarządcą będzie spółka z wyłącznym udziałem Gminy Bystrzyca Kłodzka pod firmą 
,,Zakład Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej’’ Sp. z o.o. z/s w Bystrzycy Kłodzkiej.    
      Przy pomocy wskazanej Spółki będzie prowadzona przez Gminę Bystrzyca Kłodzka 
gospodarka komunalna obejmująca m.in. zarządzanie Cmentarzem Komunalnym w 
Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Zgodnie z art. 1 ust 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej, 
gospodarka komunalna obejmuje zadania z zakresu użyteczności publicznej, których 
celem jest bieżące i nieprzerwane zaspokajanie zbiorowych potrzeb ludności w drodze 
świadczenia usług powszechnie dostępnych.  



 11 

W przepisie art. 2 tej ustawy określono, iż gospodarka komunalna może być prowadzona 
przez jednostki samorządu terytorialnego m. in. w formie spółek prawa handlowego. 
     Z uwagi na ww. zmiany w zakresie formy zarządzania Cmentarzem Komunalnym 
w Bystrzycy Kłodzkiej podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne i zasadne. 
2/ Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3/ Mieczysław Kamiński – radny – uważa, że zostały naruszone kompetencje rady, gdyż 
nie burmistrz tylko rada może określić formy prowadzenia gospodarki komunalnej 
określone to jest w art. 4 ust. 1 ustawy o gospodarce komunalnej. Rada może na 
burmistrza tylko scedować możliwość ustalenia cen i opłat o czym mówi się art. 5 ust. 1 
pkt 2. Winna być najpierw podjęta uchwała o wyborze formy prowadzenia gospodarki 
komunalnej, później dopiero burmistrz mógłby wystąpić o zmianę regulaminu cmentarza. 
Drugi aspekt, to jakie koszty ponosi gmina na utrzymanie cmentarza. W roku 2002 kwota 
ta wynosiła 13.000 zł, wcześniej było 46 tys., 48 tys. W roku ubiegłym firma EDEN, jako 
zarządca cmentarza była dofinansowana z budżetu gminy kwotą 48 tys. zł. Teraz ma być 
zarządcą spółka komunalna gminy i w budżecie na to jest już 120.000 zł. Nie ma 
informacji o zmianie umowy spółki. Były poważne konflikty pomiędzy firmą EDEN jako 
zarządcą , a przedsiębiorcami zajmującymi się usługami „cmentarnymi” przez wszystkie 
dotychczasowe kadencje, ale cmentarz był dobrze utrzymywany. Czy zmiana zarządcy 
spowoduje, że te usługi będą wykonywane na tym samym a może lepszym poziomie bo 
gmina poniesie znacznie wyższe koszty finansowe zmiany zarządcy. 
4/ Marek Ociepa - radca prawny – stwierdza, że spółka prawa handlowego ZUK gminy nie 
jest samorządowym zakładem budżetowym. Art. 2 ustawy na którą powoływał się radny 
Kamiński stanowi, że gospodarka komunalna może być prowadzona przez jednostki 
samorządu terytorialnego w szczególności w formach samorządowego zakładu 
budżetowego lub spółek prawa handlowego. Z art. 4 wynika, że o wyborze formy 
prowadzenia decyduje rada miejska. Tak się dzieje w tej proponowanej uchwale gdzie 
mówi się, że ta gospodarka komunalna będzie prowadzona przez spółkę prawa 
handlowego gminy i wymienia się jaka to będzie konkretnie spółka. Rada więc nie ceduje 
na burmistrza wyboru formy prowadzenia tej gospodarki. 
5/ Jan Szkwarek - radny – stwierdza, że w latach 80. cmentarz prowadziło ówczesne 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
6/ Mieczysław Kamiński – radny – interpretuje przepisy jednoznacznie, dla niego 
regulamin cmentarza nie jest wyborem formy organizacyjnej zarządzania cmentarzem, 
tylko wyborem samego zarządcy. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 przeciwnym 
podjęła:   

Uchwałę Nr IV/54/10 
  o zmianie uchwały w sprawie Regulaminu Cmentarza Komunalnego  

w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 11 

 
 
11. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą jedenastego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia 
wyborów organów sołectw i osiedli, informując, że: 
       Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów organów sołectw i osiedli została podjęta w 
związku z koniecznością dokonania wyboru nowych organów sołectw i osiedli – sołtysów i 
rad sołeckich, zarządów i przewodniczących zarządów osiedli, w związku z zakończeniem 
ich kadencji. 
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       Zgodnie z § 28 ust. 1 statutów sołectw – kadencja sołtysa i rady sołeckiej odpowiada 
kadencji rady, licząc od daty ich wyborów.  
       Wybory sołtysa i rady sołeckiej zarządza Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej w 
terminie do 6 miesięcy po upływie ich kadencji. 
Prosi jednocześnie aby w § 1 ust. 2 projektu uchwały zmienić datę z 30 kwietnia, na 28 
lutego z tego względu aby mieć już na ten dzień mieć wszystkich sołtysów, aby mogli 
spokojnie podjąć działania związane m. in. z poborem podatków.  
2/ Mieczysław Kamiński – radny – pyta czy ten termin wynika obligatoryjnie ze statutów 
sołectw. Uważa że są to poważne wybory i termin 28 lutego jest za krótki, bo burmistrz 
powinien być na zebraniach wiejskich. 
3/ Jan Szkwarek - radny – jako sołtys uważa, że termin do końca lutego w zupełności 
wystarczy, bo burmistrz ma zastępcę, jest sekretarz i na pewno obsłużą wszystkie 
zebrania.  
Taką samą opinię wyrażają pozostali radni, a zarazem sołtysi: Marek Krytak i Jan Pięta. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 15 głosami za, 
podjęła:   

Uchwałę Nr IV/55/10 
w sprawie zarządzenia wyborów organów sołectw i osiedli 

- stanowiącą załącznik nr 12 
 
12. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą dwunastego projektu 
uchwały 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie lokalu użytkowego nr  6 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej  przy ul. Kościelnej 
13, informując, że:  
    Pan Jerzy Klajn zwrócił się z wnioskiem o nabycie zajmowanego lokalu użytkowego nr 6  
(sklepu) położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kościelnej 13 w drodze 
bezprzetargowej jako najemca.  
    Stosownie do uchwały Nr LVI/499/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 
maja 2010 r. do kompetencji Rady należy wyrażanie zgody na sprzedaż lokali użytkowych. 
    Najemca lokalu użytkowego korzysta z pierwszeństwa nabycia lokalu na podstawie § 3  
ust. 1 załącznika nr 2 do Uchwały XIX/136/2000 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z 
dnia 7 lutego 2000 r. z późniejszymi zmianami, gdyż jest stroną umowy najmu zawartą z 
Gminą Bystrzyca Kłodzka, która trwa dłużej niż 3 lata.  
    W przedmiotowej nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalno-użytkowym 
znajduje się 5 lokali mieszkalnych i 1 lokal użytkowy. Na rzecz najemców zostały zbyte 3 
lokale mieszkalne, jak również w chwili obecnej prowadzona jest procedura sprzedaży 
lokalu mieszkalnego nr 4 na rzecz najemcy. W związku z powyższym własnością Gminy 
pozostanie 1 lokal mieszkalny i 1 lokal użytkowy, którego najemcą jest pan Jerzy Klajn.     
    Sprzedaż lokalu użytkowego na rzecz pana Jerzego Klajna będzie prowadzona 
równocześnie z procedurą sprzedaży lokalu mieszkalnego w drodze bezprzetargowej na 
rzecz najemcy.  
    W związku z powyższym zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 
2/ Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2010 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej – jednogłośnie 8 głosami, jeden członek komisji nie brał udziału w 
głosowaniu. 
3/ Mieczysław Kamiński - radny – stwierdza, że przepisy są jednoznaczne i jeżeli p. Klajn 
kupi lokal to nie będzie sprawy związanej z prowadzeniem działalności gospodarczej 
radnego z wykorzystaniem mienia gminy. 
4/ Jerzy Klajn – radny - oświadczył, że nie będzie brał udziału w głosowaniu. 

 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
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treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie 
podjęła:   

Uchwałę Nr IV/56/10 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr  6  

położonego w Bystrzycy Kłodzkiej  przy ul. Kościelnej 13 
- stanowiącą załącznik nr 13 

 
 
13. Przewodniczący poinformował że na jego ręce wpłynęło pismo radnej Władysławy 
Płoch o następującej treści: 
„Proszę o odwołanie mnie ze składu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej” 
Następnie przedstawił treść proponowanej uchwały. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:    

Uchwałę Nr IV/57/10 
w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  

- stanowiącą załącznik nr 14 
 

 
14. Przewodniczący poinformował że na jego ręce wpłynęło pismo radnego Artura 
Pokory o następującej treści: 
„Zwracam się z uprzejmą prośbą o podjęcie uchwały powołującej mnie na członka Komisji 
Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy. Aktualnie jestem członkiem dwu komisji” 
Następnie przedstawił treść proponowanej uchwały. 
 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:   

Uchwałę Nr IV/58/10 
w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  

- stanowiącą załącznik nr 15 
 
 

Ad 5. Informacje Burmistrza   
Renata Surma - burmistrz – przedstawiła informację o realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy sesjami Rady Miejskiej (13.12.2010 r. –  30.12.2010 r.) 
1/ 13.12.2010 r. - spotkanie ze Stowarzyszeniem Kupców, 
2/ 14.12.2010 r. - spotkanie z przedstawicielami związku zawodowego z Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w sprawie budżetu ośrodka na rok 2011. Zostało pokazane, że środki z  
    budżetu gminy wzrosły o stopień inflacji, natomiast środki z budżetu państwa na  
    zadania zlecone zmniejszone o 12%,  
3/ 15.12.2010 r. - uzupełnienie umowy spółki Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o.  
      w Bystrzycy Kłodzkiej o usługi związane z administrowaniem i zarządzaniem  
      cmentarzem, 
4/ 16.12.2010 r. -  spotkanie z Redaktorem TV O/Wrocław p. Maciejem Kieresem  
     i p. Marcinem Bradke w sprawie kręcenia filmu promocyjnego, historycznego o  
     „lisowczykach” w Bystrzycy Kłodzkiej w XXVII wieku, potrzeba będzie to dofinansować  
     kwotą 8.000 zł,  
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5/ 17.12.2010 r. -  uczestnictwo w konferencji prasowej „Apartamenty Czarna Góra w 
     aspekcie rozwoju regionu”. Chodzi o budowę 13 apartamentowców przez Spółkę  
     „Czarna Góra” Sp. z o.o. w miejscowości Biała Woda. Budowa miałaby ruszyć już w  
     czerwcu 2011 roku, 13 apartamentowców -1, 2, 3 pokojowych, łącznie 479  
     apartamentów, 
6/ 21.12.2010 r. - wybór Prezesa Zarządu Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia Gmin Ziemi  
    Kłodzkiej - zwiększenie składki w roku 2011 z 0,60 zł na 1,20 zł od mieszkańca, a w  
    następnych trzech latach po 0,40 zł, potrzeba tych środków na promocję i reklamę. 
7/ 22.12.2010 r. -  wigilia samorządowców i parlamentarzystów u Jego Ekscelencji  
    Biskupa Ignacego Deca, 
8/ 28.12.2010 r. -  spotkanie z Grzegorzem Pietruńko – Z-cą Dyrektora Regionalnej  
    Dyrekcji Lasów Państwowych we Wrocławiu w sprawie wyłączenia z zarządu  
    Państwowego Gospodarstwa Leśnego – Lasy Państwowe Nadleśnictwo Międzylesie,  
    obręb  leśny Międzygórza lasu o pow. 0,26 ha na ujęcie wody. Od 1995 roku brakuje  
    protokołu zdawczo-odbiorczego, z tego tytułu gmina Bystrzyca Kłodzka miałaby ponieść  
    karę w wysokości 100.000 zł, ustalono, że gmina i Nadleśnictwo Międzylesie wrócą do  
    tematu „od początku”.  
    W związku z powyższym poniesiemy wydatki za wydzielenie działki, zmiany  
    w ewidencji gruntów ( przeznaczenie na cele nierolnicze i nieleśne).  
9/ Gospodarka lokalowa: 
     a/ lokale użytkowe przejęte: 2 
     b/ lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 0 
     c/ lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 4 
     d/ lokale użytkowe oddane w najem w drodze rokowań: 0 
     e/ pozyskane mieszkania: 0 
     f/ przydzielone mieszkania: 0 
        - po zakończonym remoncie kapitalnym- 0 
        - do remontu kapitalnego - 0 
    g/ zamiany mieszkań: 
        - wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 
        - z urzędu - 0 
10/ Gospodarka mieniem gminnym: 
      a/ sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 17 

• mieszkalne: 11 
• użytkowe: 0 
• budynki (budowle): 0 
• nieruchomości niezabudowane: 6, w tym działki budowlane - 6; grunty rolne - 0 

• sprzedaż prawa użytkowanie wieczyste - 0 
• decyzja o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego - 0 

      b/ dzierżawa gruntów rolnych: 38 w tym: rolne przedłużenia- 13, nowe- 17, 
            ogródki przydomowe przedłużenia - 1, nowe - 5,  
            grunty pod garaż nowe - 0, przedłużenia - 2 
11/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 40 
12/ Informacja demograficzna: 
       a/ urodzenia: 3 
       b/ zgony: 7 
       Marta Konieczna-Morawa – Prezes sp. ZWiK zwraca się z prośbą do wszystkich o 
udostępnienie wszelkich dokumentów z lat 80 i początku 90 dotyczących ujęcia wody w 
Międzygórzu w tym planów zagospodarowania przestrzennego. 
 

6. Zapytania radnych 
1/ Mieczysław Kamiński - radny – prosi o informacje od burmistrza: 
a) dotyczące zatrudnienia w UMiG w tym obsady kierownika USC, gdyż burmistrz  
    stwierdziła, że mają być redukcje kadrowe, 
b) o kosztach wymiany sieci i kanalizacji w Długopolu  Zdroju, czy jest podpisana umowa  
    na środki z UE i w jakiej kwocie, 
c) ma być realizowana inwestycja budowy hali widowiskowo-sportowej w Wilkanowie, z  
    tego co wie nie ma na to zadanie żadnych środków z zewnątrz, czy są starania o środki  
    z Totalizatora i na jaką kwotę, 
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d) przyjęta została uchwała o środkach niewygasających czy będzie założone jeszcze w  
    tym roku subkonto dla tych środków. 
2/ Renata Surma - burmistrz – informuje, że: 
 a) ona jest aktualnie jako kierownik USC na urlopie bezpłatnym, a kierownikiem USC jest  
     z mocy ustawy burmistrz, nie widzi więc potrzeby zatrudniać tam kierownika. Zawsze  
    jest do dyspozycji przy udzielaniu ślubów czy innych uroczystościach w USC. 
    W UMiG z pracownikami zatrudnionymi na czas określony i na prace interwencyjne, z  
    związku z brakiem pieniędzy nie będą przedłużane umowy, 
b) na posiedzeniu komisji budżetowej była przedstawiana przez prezesa spółki ZWiK  
    informacja o kosztach kanalizacji i sieci przesyłowe ścieków przez Długopole Dolne –  
    jest to kwota 8 mln zł, a wymiana sieci wodociągowej 4 mln zł. Są wszystkie pozwolenia  
    i prace w roku przyszłym zostaną rozpoczęte. Na dzień dzisiejszy nie ma podpisanej  
    umowy na środki z UE. Jest również dokumentacja na kolektor z Międzygórza do  
    Bystrzycy, 
c) w chwili obecnej jesteśmy po rozmowach z Urzędem Marszałkowskim i oczekują w roku  
     2011 wniosku. Jest szansa na uzyskanie 1/3 wartości inwestycji budowy hali sportowej, 
d) subkonto na środki niewygasające zostało założone. 
 

7. Informacje Przewodniczącego Rady 
1/ zgodnie ze statutem zwołał posiedzenia wszystkich komisji, które wytypowały 
kandydatów na przewodniczących, 
2/ był na konferencji z burmistrzami ościennych gmin w sprawie Czarnej Góry - 13 
apartamentowców będzie budowane na naszym terenie w Białej Wodzie. 
3/ przyjął do tej pory 8 interesantów 
4/ wpłynęły następujące pisma: 
    a/ od radnego Kamińskiego, który wzywa radę do usunięcia naruszenia interesu  
        radnego – odczytuje treść pisma o ponowne rozpatrzenie wniosku o umożliwienie mu  
        członkostwa w trzech komisjach. Podobne pismo p. Kamiński wysłał do wojewody i  
        dostaliśmy od wojewody pięć zapytań, na które odpowiedział wiceprzewodniczący  
        Jan Szkwarek gdyż przewodniczący był w tym czasie poza terenem naszego  
        województwa. 
    b/ skarga na dyrektora przedszkola nr 2 od p. Ireny Wyderskiej – pracownicy  
        przedszkola, 
    c/ pismo sołtysa z Nowego Waliszowa dotyczące planowanej budowy stacji w tej wsi  
        masztu stacji telefonii komórkowej – na zebraniu wiejskim w styczniu będzie ekspert  
        który wyjaśni mieszkańcom wszystkie niejasności, 
    d/ zawiązał się klub radnych „Ponad podziałami” zrzeszający 13 radnych, którego  
        przewodniczącym został Jerzy Klajn, 
    e/ Związek Funeralny przesłał pozytywną opinię dot. działalności firmy EDEN, 
    f/ przyszedł anonim, którego zgodnie z zasadą przyjętą w cywilizacyjnych krajach nie    
       będzie rozpatrywał, 
    g/ każdy z radnych otrzymał do przegródki pozytywne opinie RIO dotyczące projektu  
        budżetu gminy na rok 2011, 
5/ nie wszyscy radni dostarczyli oświadczenia majątkowe na 30 dni od złożenia  
    ślubowania, jutro mija termin złożenia oświadczeń. 
6/ prosi p. Marka Ociepę - Radcę Prawnego o podpowiedź jak rozpatrzyć wniosek  
    radnego Kamińskiego. 
 

8. Sprawy różne i wolne wnioski 
1/ Mieczysław Kamiński – radny:  
a/ popiera potrzebę nakręcenia filmu historycznego o „Lisowczykach” tzw. najemnikach  
    czyli o Polakach którzy walczyli u boku Habsburgów przeciwko biednym naszym  
    chłopom i właśnie w bitwie koło Pławnicy chłopi naszej gminy zostali wycięci w pień, 
b/ cieszy się, że rozpoczynają się inwestycje na Białej Wodzie, 
c/ na następnej sesji przedstawi wątpliwości co do treści informacji przedstawionych  
    w ostatnim przedwyborczym Biuletynie Bystrzyckim, 
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d/ oświadcza, że wezwanie do rady o usunięcie naruszenia jego interesu jako radnego  
    należy traktować jako pismo przedprocesowe bo w przypadku negatywnego załatwienia  
    będzie składał skargę do sądu administracyjnego, jeżeli będzie taka potrzeba to do  
    Sądu Najwyższego, a nawet Trybunału Konstytucyjnego. 
e/ zgłasza pilną potrzebę zabezpieczenia figurki na tzw. „Górce Mazurka” 
f/ w imieniu opozycji deklaruje konstruktywną współpracę w sprawie dobra i interesu  
   mieszkańców gminy Bystrzyca Kłodzka.  
2/ Jan Pięta – radny – nie zgadza się z wypowiedzią radnego Szkwarka dotyczącą  
budowy remizy OSP w Pławnicy, była ostatnio zrobiona remiza w St. Łomicy, cieknie dach 
w Gorzanowie, a pieniądze są i nie przepadną na Pławnicę. Ocenia pozytywnie pracę 
Wydziału Spraw Obywatelskich. Ciężki samochód pożarniczy był projektem dla trzech 
gmin i nikt go nie dostał, a był on planowany dla Wilkanowa. OSP jest prawą ręką jeśli 
chodzi o pomoc w klęskach. 
3/ Jan Szkwarek – radny – jest prezesem OSP w Pławnicy i wypowiada się na temat 
remizy w tej miejscowości. Dach na remizie strażacy ochotnicy lepikowali już kilka razy, 
ale nadal cieknie więc trzeba zrobić nowy. Ten temat jest zgłaszany od dłuższego czasu. 
Można to było zrobić, ale według opinii strażaków z Pławnicy, nie było ku temu chęci ze 
strony kierownika i zastępcy kierownika wydziału, a nie ze strony p. burmistrz.  
Dziękuje za bardzo dobrą pracę p. Grażynie Wdowiak – Kierownikowi OPS, p. Grażynie 
Wachowskiej-Szubie – Dyrektorowi MGOK, wszystkim dyrektorom szkół oraz p. Robercie 
Gazdzie – Kierownikowi Wydziału Inwestycji. Stwierdza, że Pani Renata Surma została 
również obdarzona dużym kredytem zaufania od naszego społeczeństwa. 
4/ Piotr Budnik – radny – jest zadowolony z pracy Wydziału Spraw Obywatelskich. OSP 
Wilkanów skorzystała z projektu „Bezpieczny strażak”. Zawody pożarnicze odbyły się w 
tym roku w Bystrzycy. W imieniu komendanta PSP w Kłodzku dziękuje burmistrzowi i 
poprzedniej radzie za dobra współpracę. 
5/ Renata Surma – burmistrz – dokumentacja i prowadzenie przetargu na OSP Pławnica 
zostało zlecone do wydziału spraw obywatelskich aby przyspieszyć procedurę. W tym 
wydziale nie są przygotowani do prowadzenia takich spraw, a wydział inwestycji nie miał 
możliwości tego prowadzić w związku z innymi zadaniami. Liczy na to, że w przyszłym 
roku będzie zakończony remont tej remizy w Pławnicy. 
     Konserwator Zabytów wydał zalecenie specjalistyczne dot. zabezpieczenia figurki na 
„Górce Mazurka” i spełniając wszystkie wymogi, trzeba na to wydać ponad 100 tys. zł. 
Konserwator ma tylko wymagania, a nie oferuje żadnej pomocy. We własnym zakresie nie 
jesteśmy w stanie tego wykonać. 
     Przewodniczący informuje dodatkowo, że obok figurki jest planowana budowa 
przystani kajakowej, proponuje aby do projektu przystani wkomponować tą figurkę. 
6/ Marek Krytak – radny – dziękuje p. burmistrz, prezesowi ZWiK-u, sekretarzowi gminy,  
radnemu Szkwarkowi, że po 5. latach umożliwili uruchomienie fontanny w Międzygórzu. 
Kiedyś było 7 fontann, aktualnie jest ta właśnie jedna. Zaprasza wszystkich radnych do 
zobaczenia tej fontanny, bo w całej Polsce nikt takiej nie ma. 
 
    Renata Surma – burmistrz – wręcza wszystkim radnym materiały promocyjne gminy 
(skórzane kubki do gry w kości) oraz kalendarze „Vademecum samorządu terytorialnego 
2011”. Życzy wszystkim dużo zdrowia, spokoju i radości, aby z pracy mogli czerpać radość 
oraz wspólnie razem pracowali dla dobra własnego, a przede wszystkim mieszkańców 
gminy. 
      Sekretarz sesji poinformował, że nie wpłynął do niego na piśmie żaden wniosek 

 

9. Zamknięcie obrad    
       Wobec wyczerpania porządku obrad – przewodniczący podziękował sekretarzowi 
sesji za pełnienie tego obowiązku oraz radnym za udział i wszystkim za współpracę, złożył 
życzenia noworoczne  i    z a m k n ą ł    o b r a d y  czwartej sesji Rady Miejskiej VI 
kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  o godz. 1415. 
 
Protokółował 
Kazimierz Kustra 


